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P R O T O K Ó Ł  NR  LXVI/2024 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 21 marca 2024 roku 
 
 
Ad. 1. Otwarcie LXVI sesji Rady Gminy. 
W dniu 21 marca 2024 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się 
obrady LXVI sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 10.25. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Sołtysów, 
3) Wójta Leszka Margasa, 
4) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
5) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską.  

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 9.00 obecnych 15 radnych.      
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych wnosi uwagi do proponowanego porządku 
obrad. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie LXVI sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołów: Nr LXIV/2024 z dnia 15 lutego 2024 roku i Nr LXV/2024  

z dnia 4 marca 2024 roku. 
5. Wystąpienie gości zaproszonych. 
6. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zakrzew na lata 2024 – 2030. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2024 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – 

Publicznej Komunikacji Zakrzew z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 
budżetu Gminy Zakrzew. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 
na 2025 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zakrzew. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 
Zakrzew. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obrębu geodezyjnego Zdziechów, w gminie Zakrzew, powiat 
radomski, woj. mazowieckie – etap I w części tekstowej i graficznej dotyczącej terenów 
oznaczonych symbolami 1UP i 1UP/S. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/451/2023 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 
oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmin Zakrzew. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki nr 137/13 o pow.  
0,0516 ha obręb Cerekiew na rzecz Gminy Zakrzew. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki nr 522/33 o pow.  
0,0144 ha obręb Milejowice na rzecz Gminy Zakrzew. 

16. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie  
za rok 2023. 

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Zakrzew na lata 2021 – 
2024. 

18. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby wynikające  
z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

19. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
20. Wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad LXVI sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołów: Nr LXIV/2024 z dnia 15 lutego 2024 roku i Nr LXV/2024 z dnia 
4 marca 2024 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołu. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 15 radnych – 15 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokoły. 
 
Ad. 5. Wystąpienie gości zaproszonych. 
Żaden z gości zaproszonych nie przybył na sesję Rady Gminy. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2024 – 2030. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 90 547 805 zł, wydatki po zmianie wynoszą 94 218 584 zł. 
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew: 
1. Przychody ogółem w roku budżetowym zwiększono o 121 748,00 zł, w tym przychody  
z tytułu kredytów, pożyczek lub emisji papierów wartościowych zwiększono o 100 000,00 zł. 
2. Rozchody ogółem w roku budżetowym zwiększono o 100 000,00 zł, w tym z tytułu spłaty 
rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykupu papierów wartościowych zwiększono  
o 100 000,00 zł, zaś inne rozchody, niezwiązane ze spłata długu, nie uległy zmianie. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 



3 

 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Radna Krystyna Stachura – czy może Pani Skarbnik wyjaśnić jaka jest rzeczywista kwota długu, 
a jaka jest planowana? 
Pani Skarbnik – rzeczywista kwota długu wynikająca ze spłaty tytułów dłużnych zaciągniętych 
w poprzednich latach  wynosi 12 040 074,91 zł, natomiast planowana kwota długu została 
zmniejszona z 19 855 962,42 zł do 15 689 105,91 zł – wynika to z tego, że zostały zatwierdzone 
sprawozdania.   
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2024 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego  
– Publicznej Komunikacji Zakrzew z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych  
do budżetu Gminy Zakrzew. 
Pani Skarbnik zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały. Art. 15 ust. 7 ustawy z dnia  
27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych stanowi, że samorządowy zakład budżetowy 
wpłaca do budżetu jednostki samorządu terytorialnego nadwyżkę środków obrotowych 
ustaloną na koniec okresu sprawozdawczego, chyba że organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego postanowi inaczej. Ustawa o finansach publicznych przyznała Radzie Gminy 
kompetencje do podjęcia decyzji w formie uchwały, co do przeznaczenia nadwyżki środków 
obrotowych wykazanej przez samorządowy zakład budżetowy. Na koniec 2023 roku powstała 
nadwyżka środków obrotowych w wysokości 31 622,94 zł. Publiczna Komunikacja Zakrzew 
zwróciła się z prośbą do Rady Gminy w Zakrzewie o zwolnienie z obowiązku wpłaty do budżetu 
Gminy nadwyżki środków obrotowych ustalonej na koniec sprawozdawczego roku 2023 
ponieważ zwrot powyższej kwoty może spowodować utratę płynności finansowej zakładu. 
Zasadnicze znaczenie ma również fakt, iż nadwyżka środków obrotowych jest pojęciem  
z kategorii finansowych i nie jest jednoznaczna z posiadaniem przez jednostkę środków 
pieniężnych na rachunku bankowym. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest 
uzasadnione. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego na 2025 rok. 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały. Uchwała ta jest przyjmowana 
corocznie. Wniosek był o niewyodrębnianie funduszu sołeckiego, wobec powyższego tak 
będziemy go procedować.  
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji rolnej. 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zakrzew. 
Pani Sekretarz przedstawiła radnym projekt uchwały. Zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt Rada Gminy wypełniając obowiązek, określa corocznie w 
drodze uchwały do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt uchwały został wysłany celem zaopiniowania do 
Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz pięciu kół łowieckich. Program w szczególności ma na 
celu zapewnienie opieki zwierzętom bezdomnym, zmniejszenie populacji porzuconych 
zwierząt, zapewnienie bezpieczeństwa mieszkańcom, a także edukację w zakresie 
humanitarnego traktowania zwierząt. Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia oraz konieczność 
wdrożenia programu zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 
Zakrzew. 
Pan Wójt zapoznał radnych z uchwałą. Wszystkie samorządy w Polsce zostały zobowiązane  
do opracowania planu ogólnego do dnia 1 stycznia 2026 roku. Plan ten zastąpi funkcjonujące 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i będzie podstawą  
do wydawania warunków zabudowy, jak również uchwalania planu miejscowego. Dokument 
ten będzie miał rangę prawa miejscowego. Jeśli Gmina nie będzie mieć planu ogólnego  
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do 2026 roku wtedy nie będzie można wydawać warunków zabudowy. Podjęcie tej uchwały 
pozwoli nam na uruchomienie procedury przetargowej odnośnie wyłonienia wykonawcy 
opracowania tego planu. Ideą tego planu będzie dogęszczanie istniejącej już zabudowy. 
Dlatego proszę o podjęcie tej uchwały 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obrębu geodezyjnego Zdziechów, w gminie Zakrzew, powiat 
radomski, woj. mazowieckie – etap I w części tekstowej i graficznej dotyczącej terenów 
oznaczonych symbolami 1UP i 1UP/S. 
Pan Wójt przedstawił radnym projekt uchwały. W związku z podjętą uchwałą odnośnie 
uchwalenia miejscowego planu Zdziechowa - I etap i jej weryfikacją przez Wojewodę zostało 
wydane rozstrzygniecie nadzorcze dotyczące dwóch obszarów: usługowo-produkcyjnego  
i usługowo-składowo-magazynowego. Podejmowana dzisiaj uchwała wnosi poprawki i mam 
nadzieję, że Urząd Wojewódzki nie będzie miał więcej uwag. Załącznik graficzny do uchwały 
dotyczy tych dwóch obszarów, które były przedmiotem rozstrzygnięcia nadzorczego.  
W związku z powyższym proszę o przyjęcie uchwały.    
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 1w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/451/2023 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 23 maja 2023 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Zakrzew. 
Pani Sekretarz zapoznała radnych z projektem uchwały. W związku ze zgłoszeniami 
mieszkańców i celem uporządkowania przystanków na terenie Gminy Zakrzew dokonano 
zmian w załączniku nr 1.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki nr 137/13 o pow. 0,0516 
ha obręb Cerekiew na rzecz Gminy Zakrzew.  
Pan Wójt przedstawił radnym projekt uchwały. Przejęcie działki nr 137/13 o pow. 0,0516 ha 
służyć będzie powiększeniu placu wyjazdu służącego użytkownikom działki, na której znajduje 
się budynek ochotniczej Straży Pożarnej w Cerekwi.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 



6 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki nr 522/33 o pow. 0,0144 
ha obręb Milejowice na rzecz Gminy Zakrzew.  
Pan Wójt przedstawił radnym projekt uchwały. W dniu 4 marca 2024 r. wpłynął wniosek 
właścicielki działki nr 522/33 położonej w miejscowości Milejowice w celu przekazania na rzecz 
Gminy Zakrzew w/w działki z przeznaczeniem na nawrotkę do istniejącej drogi – ul. Lipowa. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu – 
 
Ad. 16. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie  
za rok 2023. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie Pan Tomasz Młynarczyk 
przedstawił radnym sprawozdanie. Ogólny budżet wyniósł 11 152 000 zł. Ponad 9 800 000 zł 
były to środki z budżetu państwa głównie przeznaczone na świadczenia rodzinne – ponad 
7 300 000 zł. Środki z budżetu Gminy w kwocie 1 289 000 głównie przeznaczone na domy 
pomocy społecznej, obsługę ośrodka i na rodziny zastępcze. Ilość osób korzystających  
z pomocy społecznej jest mniej więcej taka sama jak w poprzednich latach. Obecnie mamy  
12 mieszkańców z naszej Gminy w domach pomocy społecznej. Koszty te będą się zwiększały. 
W tym roku Gmina będzie musiała dołożyć około 1 500 zł do jednej osoby. Zatrudnienie  
pracowników w GOPS się nie zmieniło.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania odnośnie sprawozdania? 
Pytań nie było. 
 
Ad. 17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Zakrzew na lata 2021-2024. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie Pan Tomasz Młynarczyk 
przedstawił radnym sprawozdanie. Program ten został przyjęty Uchwałą Rady Gminy  
w Zakrzewie. W ramach tego programu działania: 
- zespół interdyscyplinarny, który pomaga osobom dotkniętym przemocą w rodzinie. 
Zapewniamy tym osobom pomoc prawnika oraz psychologa. Koszt takiej pomocy wynosi ok. 
60 000 zł rocznie.  
Pan Wójt – jak dużo osób korzysta z takiej pomocy? 
Pan Młynarczyk – prawnik jest raz w tygodniu, a psycholog raz w miesiącu i zawsze ktoś 
zainteresowany jest. 
Przewodniczący Rady – czy jest jakiś kontakt do prawnika? 
Pan Młynarczyk – takie osoby są umawiane przez pracowników socjalnych. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. 
Radny Leszczyński – z przedstawionej tabeli wynika, że jest wzrost przemocy. 
Pan Młynarczyk – tak, jest wzrost. Jest więcej zgłoszonych niebieskich kart. W większości karty 
te zgłaszane są przez policję. 
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Ad. 18. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby 
wynikające z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie Pan Tomasz Młynarczyk 
przedstawił radnym sprawozdanie. Obecnie 18 dzieci z terenu naszej Gminy umieszczonych 
jest w rodzinnej pieczy zastępczej. Koszt utrzymania wynosi około 100 000 zł. Koszty te będą 
wzrastały. Naszym problemem jest to, iż większość tych dzieci nie są mieszkańcami naszej 
Gminy. Rodziny zazwyczaj wynajmują domy na naszym terenie i jeśli pojawia się problem to 
decyzją sądu dzieci te trafiają do pieczy zastępczej. Opłatę wtedy ponosi Gmina, w której 
ostatnio taka rodzina zamieszkiwała. Niestety, ale mamy dużo ludności napływowej.  
Radny Tadeusz Pikiewicz – czy jest możliwość ściągnięcia pieniędzy z innej Gminy? 
Pan Młynarczyk – ustawa jasno określa, że opłatę ponosi Gmina, w której ostatnio przebywa 
dana osoba. 
Więcej pytań i uwag nie było.  
 
Ad. 19. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt zabrał głos i przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami: 
 
- dotyczy służebności przesyłu – na dzień dzisiejszy wszystkie przedsiębiorstwa, które świadczą 
usługę przesyłową żądają służebności przesyłu sporządzona w formie aktu notarialnego  
z wpisaniem do III działu księgi wieczystej. Spowodowane jest to tym, że oświadczenia 
składane do tej pory przez właściciela posesji mogą być w każdej chwili przez niego cofnięte 
oraz w chwili zmiany właściciela nieruchomości traci ono swoją moc. Zabezpieczenie w formie 
aktu notarialnego z wpisaniem do księgi wieczystej daje gwarancję, że przedsiębiorstwa mają 
prawo dostępu do sieci w celach modernizacji bądź usuwania awarii. Instytucja służebności 
została wprowadzona w kodeksie cywilnym dopiero w 2013 roku, w wyniku problemów jakie 
zaczęły się pojawiać; 
 
- 20 marca 2024 r. został rozstrzygnięty przetarg na budowę Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych. Koszt inwestycji wynosi 1 326 876,10 zł; 
 
- 7 marca 2024 r. zostały otworzone oferty na termomodernizację szkoły w Dąbrówce 
Podłężnej. Wpłynęło 15 ofert. Niestety wymaga do teraz dużo czasu na ich weryfikację; 
 
- 18 marca 2024 r. został ogłoszony przetarg na remont drogi w Janiszewie ul. Azaliowej; 
 
- 6 marca 2024 r. został ogłoszony przetarg na zakup średniego samochodu strażackiego dla 
OSP Dąbrówka Podłężna; 
 
- kolejne przetargi jakie planujemy ogłosić to: termomodernizacja budynku GPK w Zakrzewie, 
budowy ulicy Zgodnej oraz odbiór odpadów komunalnych; 
 
- budowa drogi w Zakrzewie przebiega zgodnie z harmonogramem; 
 
-  budowa sali gimnastycznej w Woli Taczowskiej oraz budowa Stacji Uzdatniania Wody  
w Jaszowicach również przebiegają zgodnie z harmonogramem; 



8 

 

- ze względu na remont PSZOK-u w Zakrzewie informuję, że po świętach zostanie  
on przeniesiony na okres remontu na działkę na Wacynie, na której stoją autobusy gminne.  
Ze względu na to nie wszystkie materiały będą mogły być odbierane. Nie będą odbierane 
gabaryty oraz elektro sprzęt, ponieważ zgodnie z ustawą o składowaniu materiałów muszą być 
przyjmowane pod zadaszenie. PSZOK będzie otwarty tak jak do tej pory – poniedziałki, środy  
i piątki; 
 
- otrzymaliśmy informację, że Powiatowy Zarząd Dróg Publicznych wyraża zgodę  
na rozbudowanie strażnicy w Cerekwi; 
 
- porozumienie odnośnie ulicy Taczowskiej jest już prawie gotowe. Rada Miasta na najbliższej 
sesji chce podjąć uchwałę w tej sprawie; 
 
- sygnalizacja na skrzyżowaniu ul. Wapiennej i ul. Wolanowskiej – ze względu na inicjatywę 
naszych mieszkańców to Gmina Zakrzew musi partycypować w kosztach, a nie Gmina 
Wolanów czy Przytyk. Koszt tego projektu nie będzie większy niż 80.000 zł brutto; 
 
- do chwili obecnej odbyło się już 16 zebrań sprawozdawczo-wyborczych. 
 
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania odnośnie sprawozdania Pana Wójta. 
 
Radny Roman Stępień – jakie są zasady i możliwości odnośnie wykonania progów 
spowalniających. Chodzi o ul. Pawią w Bielicha. 
 
Wójt – progi zwalniające stały się nagminnym wnioskiem. Tam gdzie zostały wyremontowane 
bądź wybudowane drogi po tygodniu od zakończenia prac pojawia się wniosek odnośnie 
progów zwalniających. Nie zawsze mieszkańcy zdają sobie sprawę z konsekwencji ich 
zamontowania. Jeśli chodzi o ulicę Pawią. Ma ona 1 km długości. Jeden próg nic nie da. 
Musiałaby być ich wielokrotność. Są to bardzo duże koszty. Jeden próg to koszt ok. 20.000 zł 
netto. Należało by rozważyć czy te pieniądze przeznaczyć np. na budowę dróg czy wykonanie 
progów zwalniających na terenie Gminy. Ponadto wiąże się to również ze zmianą organizacji 
ruchu, a to są dodatkowe koszty. 
 
Radny Roman Stępień – jakie finanse są na kruszywo? 
 
Skarbnik Gminy – na dzisiejszej sesji zostały przesunięte środki w kwocie 588 000 zł  
na utrzymanie dróg. 
 
Radny Roman Stępień – ja rozumiem, ale na ile to może nam starczyć? 
 
Skarbnik Gminy – ja tylko zabezpieczam środki. 
 
Wójt – należy się spieszyć, ponieważ zapotrzebowanie jest ogromne. Gmina wydaje duże 
pieniądze na utwardzanie dróg. W pierwszej kolejności są robione drogi, gdzie jest gęsta 
zabudowa. Na ile nam wystarczy na tyle zrobimy.  
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Radny Grzegorz Leszczyński – odnośnie progów zwalniających – może należy rozważyć czy na 
droga wjazdowych umieścić znak strefa zamieszkania. 
 
Wójt – jest to też zmiana organizacji ruchu i muszą być spełnione pewne warunki. Weźmiemy 
to pod uwagę. Ale czy to spowoduje ograniczenie prędkości? 
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – jeśli mieszkańcy proszą o wybudowanie progów należy zebrać 
zgody gdzie ma powstać ten próg, żeby nie było później problemów.  
 
Wójt – rozporządzenie odnośnie dróg ściśle precyzuje gdzie można wykonać takie progi. 
 
Radny Grzegorz Leszczyński – jeżeli wszyscy kierowcy będą przestrzegać kultury jazdy 
samochodami wtedy te progi będą zbędne.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz – ostatnio był ogłoszony przetarg na budowę ulicy Wolanowskiej. 
Czy budowa tej sygnalizacji świetlnej jest włączona w ten projekt przebudowy? 
 
Wójt – w projekcie przebudowy ulicy Wolanowskiej, które wykonało miasto Radom nie była 
przewidziana sygnalizacja. Dlatego był ogłoszony dodatkowy przetarg na doprojektowanie 
tego oświetlenia i Gmina Zakrzew będzie ponosić koszty. Ona w przetargu nie była 
uwzględniona. Będzie oddzielnym zleceniem.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz – po wczorajszym zebraniu kilka osób podniosło sprawę 
oczyszczenia rowu między Wacynem i Bielichą. Wiem, że jest to teren prywatny, ale jakie są 
szanse? 
 
Wójt – oczyszczenie tego rowu nie będzie prostą sprawą ze względu na ogrodzenia, które są 
wzdłuż tego rowu. Myślę, że powinniśmy spróbować udrożnić ten rów, ale muszą być pisemne 
zgody mieszkańców, aby firma mogła wejść w celu odmulenie bądź odtworzenia tego rowu. 
Co roku nasi pracownicy koszą ten rów.  
 
Radny Grzegorz Mastalerz – czy jest jakaś możliwość, żeby zobowiązać mieszkańców, żeby 
oczyszczali własne odcinki, jeśli jest to ich teren? 
 
Wójt – nie ma takiego instrumentu, aby kogoś przymusić. Jedynie możemy poprosić, zwrócić 
uwagę. Dlatego uważam, że warto przejść i zebrać zgody i chociaż oczyścić go częściowo, by 
ta woda mogła płynąć. Samo koszenie nie wiele już daje. Należy odmulić ten rów.  
 
Radna Krystyna Stachura – odnośnie progów zwalniających – przy budowie naszej drogi 
skonsultowałam się z projektantem gdzie mają powstać progi i zebrałam podpisy  
od mieszkańców i nikt nie ma pretensji. 
 
Ad. 20. Wolne wnioski. 
 
Radny Robert Bukowski – na wniosek mieszkańców chciałbym zgłosić kradzież włazów  
do studzienek przy drodze serwisowej. Mam świadomość, że to nie należy do Gminy, ale może 
podejmiemy jakieś działania, żeby to w jakiś sposób zabezpieczyć? 
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Wójt – to jest to przed czym przestrzega nasz prawnik, abyśmy nie czynili jakiś 
eksploatacyjnych rzeczy, bo to będzie przesłanką do tego, aby te drogi serwisowe nam 
przekazać. 
 
Przewodniczący Rady – myślę, że w tej sprawie trzeba wystosować odpowiednie pismo  
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad.   
 
Radny Robert Bukowski – chciałbym rozpocząć dyskusję, żeby wystąpić na drogę sądową 
odnośnie rozstrzygnięcia czyja to jest własność? 
 
Wójt – sugestią naszego mecenasa jest, aby Gmina nie była inicjatorem takie pozwu. 
Pamiętacie Państwo kiedy zginęły znaki drogowe przy drodze serwisowej. Do dnia dzisiejszego 
nie są uzupełnione. 
 
Radna Beata Wilk – jest to bardzo niebezpieczne, kiedy pada śnieg i nie widać znaków 
poziomych, ponieważ drogi te nie są odśnieżane, a kierowcy przyjezdni nie wiedzą jak się 
zachować, bo nie ma znaków pionowych.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał o złożenia oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia 2024 
roku przez radnych. 
 
Następnie poprosił o przedstawienie opinii przewodniczego komisji rolnej odnośnie złożonego 
wniosku na zakup działki w miejscowości Mleczków przeznaczonej pod budowę mini zoo. 
 
Przewodniczący komisji rolnej Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja nie wyraża zgody 
na sprzedaż tej nieruchomości ze względu na złożone sprzeciwy sąsiadujących mieszkańców.  
 
Pan Wójt poinformował, że na początku kwietnia (przed wyborami) jest planowana sesja Rady 
Gminy.  
 
Więcej wniosków nie było. 
 
Ad. 21. Zamknięcie obrad LXVI sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
10.25 zamknął LXVI sesję Rady Gminy. 
 
 
 
 
   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


